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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat avseende §274 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
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Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
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§ 262 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2020-10-14 till 

kommunstyrelsen avseende inkommet 

ärende om ifrågasatt ägarskap av viss 

skulptur, inklusive bilaga 

KFKS 2020/953 

 

Skrivelse med bilaga från Föreningen 

Svenska Landskapsskydd m.fl. om 

utbyggnad av vindkraft och eventuellt 

avskaffande av det kommunala vetot 

 

Brev om rättelse gällande förlikningsavtal 

samt kommunens svar, KFKS 2014/110-

251-36 

 

Inbjudningar 
 

Barnombudsmannen: inbjudan till 

webbkonferens den 17 november 2020 på 

temat ”Hur fungerar barnkonventionen i 

svensk lag”  

 

SKR: inbjudan till webbinarium 

om hot och hat mot förtroendevalda den 

11 november 2020 på temat ”Avhopp från 

politiska förtroendeuppdrag”  

Sista svarsdag 6 november 2020 

 

SKR: inbjudan till tre webbsändningar på 

temat ”Fler vägar in - breddad rekrytering” 

den 29 oktober 2020 samt den 17 

november och 4 december 2020 (kan även 

ses i efterhand) 

Sista svarsdag 27 oktober, respektive 16 

november och 3 december 2020 
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Storsthlm: inbjudan till workshop den 12 

november 2020 på temat att leda och delta 

i politiska möten på distans  

 

Rapporter 
 

Storsthlm: Rapport och PM om 

kartläggning av kommunernas 

trygghetsarbete september 2020  

 

  

  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 20-39 Budgetförutsättningar för 

åren 2020-2023 inkl 1 bilaga 

 

Cirkulär 20-40 Jobb för unga  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2020-09-29, KSSU 2020-

10-20, KSMU 2020-10-20, KSAU från 6 

oktober 2020  

 

Åtgärdsplan barn och familjeenheten tertial 

2 2020 

 

Information från likvidator för AB Vårljus 

angående belopp för förskottsutdelning 

KFKS 2019/243 

 

 

Beslut om vattenverksamhet på fastigheten 

Neglinge, Länsstyrelsen Stockholm  

Peter Skogberg/Åsa Lundmark, enheten 

för bygg och anläggning 

  

 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

”Det ifrågasatta ägarskapet av statyn som enligt uppgift, gavs till kommunen som en gåva, 

behöver utredas vidare så att revisorer och invånare i Nacka får klarhet i vad syftet var och 

vad som har hänt. En tjänsteman eller politiker får inte ta emot gåvor överstigande ett 

värde på ca 400 kr (i alla fall på den tiden och jag tror att det fortfarande är på liknande 

sätt). Om det föreligger något missförstånd kring vad som avsågs eller om det inte fanns 

kunskap om regelverket behöver detta också klargöras. Kommunens egna konstverk, 

oavsett om de är inköpta eller erhållits som gåvor, måste registreras omedelbart och föras 

in i registren för konst. Många fall om brister i registering av offentlig konst i olika 

kommuner har figurerat i media och det kanske inte är omöjligt att det är så även i detta 
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fall. Det är viktigt att höra hur de närvarande personerna som deltog i middagen 

tillsammans med Nackas dåvarande kommunalråd och övriga personer uppfattade 

situationen. Om det uttalades att det var en gåva till Nacka kommun och till 

kommunalrådet i egenskap av företrädare eller om det gavs vid en representationsmiddag i 

Nacka med närvarande politiker men med destination till en AP-fond. Det hela verkar 

mycket märkligt och måste absolut klargöras för att inte kasta misstankar om korruption 

eller liknande. 

Beslut om vattenverksamhet på fastigheten Neglinge, Länsstyrelsen Stockholm -   

Det är märkligt att en information om detta inte gick ut till MSN:s utskott den 21/10-20 då 

ärendet diskuterades och fattades beslut om. Från Nacka hade det gått en anmälan om 

vattenverksamhet 201002 och beslutet om att avslå ansökan skickades från Länsstyrelsen 

201013. Undertecknad ifrågasatte lämpligheten i att bygga simhallen en våning under jord 

pga av vattenförhållanden och tidigare mångåriga problem med fukt, mögel och 

renoveringar/reparationer. Denna gamla sjöbotten visar sig bli en synnerligen dyrbar 

byggnad och inte i enlighet med ursprunglig kalkyl som fattades beslut om av fullmäktige 

med en rösts övervikt, ca 200% dyrare. Vi vet inte om kostnaden stannar här med hänsyn 

till att det också måste fattas beslut i domstolen om det går att sänka grundvattennivån 

under en period för bygget. Till detta kommer kostnad för pålning, vattensäker betong och 

rening av förorenade jordmassor. Att vi som politiker i den ansvariga facknämnden inte får 

hela bilden klar för oss utan får till svar från bygglovenheten att det inte föreligger något 

problem eller behov av att sänka grundvattennivån är något synnerligen märkligt och gör 

det svårt att fatta rätt beslut när man inte har alla fakta på bordet. Öppenheten i Nacka har 

sina snäva gränser.” 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Angående ”ifrågasatt ägarskap över viss skulptur” 

Ärendet så som det beskrivs är allvarligt och förtjänar en genomgripande översyn. Gåvor 

av så pass högt värde som det beskrivs i denna handling måste registreras och också kunna 

tillgängliggöras för alla Nackobors glädje. 

Angående ”Beslut om vattenverksamhet på fastigheten Neglinge” 

Beslutet att bygga nytt badhus med placering vid Neglinge röstade vi från 

Socialdemokraterna nej till. Med alla fördelar att bygga det i Fisksätra, kollektivnära, många 

boenden och skolor i närområdet som exempel, visar det sig också att det kommer bli en 

väldigt dyr historia att bygga i Neglinge på grund av markförhållanden. Tyvärr räckte inte 

dessa argument. Nu reagerar även länsstyrelsen på de besvärliga förhållanden som finns på 

platsen för bygget av en simhall.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

”Miljöpartiet är starkt emot att bygga ett badhus på denna plats och tycker det idag är hög 

tid att ompröva beslutet. Den styrande Alliansen borde ha reagerat på alla varningsflaggor 

när Tagehus Bad & Fritid AB som har erfarenhet av att bygga simhallar drog sig ur och inte 

ville bygga simhallen på den gamla instabila sjöbottnen. För ett år sedan räknade 
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kommunen med att simhallen skulle kosta 200 miljoner kronor och det finns inga som 

helst garantier för att kostnaderna stoppar vid de nu beslutade 300 miljoner kronor då det 

finns stora risker med att bygga på gammal sjöbotten. Utöver den infrastrukturmässigt 

dåligt valda platsen, leder den valda placeringen på gammal sjöbotten till mycket 

svårbedömda merkostnader på grund av väldigt osäkra markförhållanden. Som jämförelse 

kan tilläggas att en normalstor simhall på stabil mark kostar runt 100 miljoner kronor att 

bygga. Tagehus byggkostnad för den jämförelsevis större simhallen i Tyresö som också 

innehåller ett äventyrsbad slutade på 165 miljoner kronor.” 
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§ 263 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslutsattestanter 2020 för 

kommunstyrelsen 

KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 

stadsdirektör 

2020-09-02 

Försäljning av bostadsrätt  

Diligensvägen 37 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-02-14 

Försäljning av bostadsrätt  

Vinterbrinksvägen 33, 1001 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-02-14 

Försäljning av bostadsrätt  

Höjdvägen 1 A, 1003 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-03-12 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 58 C, 1101 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-04-25 

Försäljning av bostadsrätt  

Per Hallströms väg 12, 1901 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-05-03 

Försäljning av bostadsrätt  

Höjdvägen 3 B, 1002 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-05-24 

Försäljning av bostadsrätt  

Tallidsvägen 7, lght 1904 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-06-04 

Försäljning av bostadsrätt  

Anemonvägen 30 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-06-13 

Försäljning av bostadsrätt  

Oxelvägen 55, 1501 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-06-17 

Försäljning av bostadsrätt  Mats Bohman 2019-06-19 
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Alphyddevägen 47 KFKS 

2018/848 

Försäljning av bostadsrätt  

Beckasinvägen 47 B KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 12 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 2 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Ekuddsvägen 1, 1901 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Höjdvägen 5 B KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 3, 1102 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 49 B, 1004 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 56B, 1102 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Per Hallströms väg 12, 1201 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Utövägen 16, 1002 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Utövägen 20, 1203 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Vinterbrinksvägen 63 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-16 

Försäljning av bostadsrätt  

Finntorpsvägen 11, 1104 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-29 

Försäljning av bostadsrätt  

Henriksdalsringen 51, 1001 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-30 
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Försäljning av bostadsrätt  

Oxelvägen 37, lgh 1601 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-10-31 

Försäljning av bostadsrätt  

Ljuskärrsvägen 32, 1101 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Skogalundsklippan 21, 1002 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-11-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Svartkärrsvägen 20 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Atlasvägen 61 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-11-15 

Försäljning av bostadsrätt  

Freyvägen 2b, 1002 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-15 

Försäljning av bostadsrätt  

Oxelvägen 51, 1301 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-20 

Försäljning av bostadsrätt  

Vinkelhaksvägen 24, 1101 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-20 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 12 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-11-26 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 10 A, 1001 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-27 

Försäljning av bostadsrätt  

Skarpövägen 9, 1303 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-11-29 

Försäljning av bostadsrätt  

Oxelvägen 43, 1404 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-12-04 

Försäljning av bostadsrätt  

Skogalundsklippan 30 KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2019-12-12 

Försäljning av bostadsrätt  

Ekuddsvägen 4  KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2019-12-13 

Försäljning av bostadsrätt  Kersti Hedqvist 2020-01-14 
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Beckasinvägen 35, 131 44, 

NACKA KFKS 2018/848 

Försäljning av bostadsrätt  

Stensövägen 1, 138 32, Älta KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2020-01-19 

Försäljning av bostadsrätt  

Sturevägen 4A KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-01-20 

Försäljning av bostadsrätt  

Henriksdalsringen 71, 131 32, 

Nacka KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-01-24 

Försäljning av bostadsrätt  

Ugglevägen 19 B, 131 44, Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-01-27 

Försäljning av bostadsrätt  

Utövägen 15, 132 30, Saltsjö-Boo 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-01-28 

Försäljning av bostadsrätt  

Vinterbrinksvägen 9, 133 32, 

Saltsjöbaden KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-01-29 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 36, 132 33 

Saltsjö_boo KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-03 

Försäljning av bostadsrätt  

Vinterbrinksvägen 25, 133 32, 

Saltsjöbanan KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-05 

Försäljning av bostadsrätt  

Höjdvägen 3C KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Stensövägen 9, 138 32, Älta KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2020-02-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Fasanvägen 29 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-07 

Försäljning av bostadsrätt  

Finntorpsvägen 8, 131 36 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-11 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 6 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-17 

Försäljning av bostadsrätt  

Edövägen 20 A, 132 30, Saltsjö-

Boo KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-02-17 

Försäljning av bostadsrätt  Mats Bohman 2020-03-02 
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Stensövägen 9, 138 32, ÄLTA 

KFKS 2018/848 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 11, 131 45 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-03-06 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 2, 131 45 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-03-10 

Försäljning av bostadsrätt  

Freyvägen 5B, 133 38 Saltsjöbaden 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-03-20 

Försäljning av bostadsrätt  

Trillans väg 49, 131 49 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-03-26 

Försäljning av bostadsrätt  

Fasanvägen 29, 131 44 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-04-08 

Försäljning av bostadsrätt  

Tranvägen 2, 131 44 Nacka KFKS 

2018/848 

Mats Bohman 2020-04-20 

Försäljning av bostadsrätt  

Björnmossvägen 88, 138 37 Älta 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-04-27 

Försäljning av bostadsrätt  

Björnmossvägen 86, 138 37 Älta 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-05-07 

Försäljning av bostadsrätt  

Ormingeringen 78 132 30 Saltsjö-

boo KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-05-18 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 10, 131 45, NACKA 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-05-19 

Tilldelningsbeslut i upphandling 

av konsult för antikvariskt 

uppdrag KFKS 2020/446 

Kersti Hedqvist 2020-05-19 

Försäljning av bostadsrätt  

Becksjudarvägen 47, 131 36 Nacka 

KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-05-25 

Försäljning av bostadsrätt  

Diligensvägen 76 KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-05-27 

Försäljning av bostadsrätt  Mats Bohman 2020-06-10 
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Finntorpsvägen 8,  131 36 Nacka 

KFKS 2018/848 

Försäljning av bostadsrätt  

Diligensvägen 38 KFKS 2018/848 

Kersti Hedqvist 2020-07-02 

Försäljning av bostadsrätt  

Ugglevägen 25, 131 44 Nacka 

KFKS 2018/848 

Anders Linder 2020-07-24 

Försäljning av bostadsrätt  

Utövägen 9, 132 30, SALTSJÖ-

BOO KFKS 2018/848 

Mats Bohman 2020-08-14 

Uppsägning av lägenhetsarrende 

för sjövattenvärme i Saltsjöbaden 

KFKS 2020/103 

Benny Karlsson 2020-08-17 

Försäljning av bostadsrätt  

Edinsvägen 3, Naacka 

KFKS 2018/848 

Kersti Hedqvist 2020-08-26 

Fullmakt för medling om brygga 

på Älgö KFKS 2020/683 

Lena Dahlstedt 2020-08-31 

Tilldelning av värderingsuppdrag 

för fastighet i Björknäs KFKS 

2020/322 

Mats Bohman 2020-09-01 

Försäljning av bostadsrätt  

Torsvägen 61 C, 133 38, 

SALTSJÖBADEN KFKS 

2018/848 

Kersti Hedqvist 2020-09-01 

Försäljning av bostadsrätt  

Ektorpsvägen 11, 131 45, 

NACKA KFKS 2018/848 

Kersti Hedqvist 2020-09-02 

Försäljning av bostadsrätt  

Utövägen 19, 132 30, SALTSJÖ-

BOO KFKS 2018/848 

Kersti Hedqvist 2020-09-03 

Avtal om servitut för 

dagvattenledning på Älgö KFKS 

2020/809 

Olivia Strådal 2020-09-04 

Fullmakt till kommunjurist Emelie 

Sunnliden att företräda Nacka 

kommun vid Nacka tingsrätt i mål 

om fordran m.m. - bostadshyra 

KFKS 2020/461 

Lena Dahlstedt 2020-09-07 

Fullmakt till kommunjurist Emelie 

Sunnliden att företräda Nacka 

Lena Dahlstedt 2020-09-07 
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kommun vid Nacka tingsrätt i mål 

om fordran m.m. - bostadshyra 

KFKS 2020/585 

Fullmakt till kommunjurist Emelie 

Sunnliden att företräda Nacka 

kommun vid Nacka tingsrätt i mål 

om fordran m.m. - bostadshyra 

KFKS 2020/586 

Lena Dahlstedt 2020-09-07 

Avtal om lägenhetsarrende för 

sjövattenvärmeledningar och 

flytbrygga i Saltsjöbaden KFKS 

2020/820 

Kersti Hedqvist 2020-09-11 

Avtal för tillfälligt nyttjande av 

mark i anslutning till Skurubron 

KFKS 2020/825 

Benny Karlsson 2020-09-14 

Avtal om arrende för etablering av 

byggbodar KFKS 2020/821 

Kersti Hedqvist 2020-09-14 

Fullmakt för kommunjurist 

Emelie Sunnliden Ceder att 

företräda Nacka kommun i 

hyresnämnden maa tvist och 

förlängning av hyresavtal 

KFKS 2018/1052 

Lena Dahlstedt,  

stadsdirektör 

2020-09-30 

Fullmakt för kommunjurist 

Emelie Sunnliden Ceder att 

företräda Nacka kommun i Nacka 

tingsrätt maa borttagande av 

brygganläggning inom fastigheten 

Kummelnäs 1:43 

KFKS 2019/150 

Sidrah Schaider, 

 stadsjurist 

2020-09-30 

Avtal om nyttjanderätt för 

klätterskydd kring landfäste för 

rörbåge över Sickla Kanal  

KFKS 2020/732 

Olivia Strådal,  

markingenjör, enheten för 

fastighetsförvaltning 

2020-08-28  

Tilläggsbeställning av fördjupad 

riskbedömning och 

exponeringsanalys för del av 

Sicklaön 38:14  

KFKS 2018/283 

Kersti Hedqvist, enhetschef, 

enheten för 

fastighetsförvaltning 

2020-09-29 
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Avtal om tidsbegränsad 

nyttjanderätt för container i Boo 

KFKS 2020/902 

Christopher Arontaus, 

markingenjör, enheten för 

fastighetsförvaltning 

2020-09-30 

Avtal om lägenhetsarrende vid 

Vinberget i Velamsund  

KFKS 2020/891 

Kersti Hedqvist, enhetschef, 

enheten för 

fastighetsförvaltning 

2020-09-29 

 

Anlitande av konsult inom ramen 

för beslutade investering-och/eller 

exploateringsåtgärder KFKS 

2020/190 

Kersti Hedqvist, enhetschef, 

enheten för 

fastighetsförvaltning  

2020-10-05 

Medgivande till servitut i tomträtt, 

Nybackakvarteret, Orminge 

KFKS 2015/713-251 

Ulf Crichton, enhetschef 

exploateringsenheten Nacka 

2020-10-07 

Servitut för väg samt utrymma för 

byggnader, Nybackakvarteret, 

Orminge 

KFKS 2015/713-251 

Ulf Crichton, enhetschef 

exploateringsenheten Nacka 

2020-10-07 

Överenskommelse 

anläggningslagen, 

Nybackakvarteret, Orminge 

KFKS 2015/713-251 

Johan Buhre, projektledare, 

exploateringsenheten Nacka 

2020-10-07 

Godkännande av avvikelse från 

exploateringsavtal, Nobelberget, 

Sicklaön 83:33 

KFKS 2020/280-050 

Peter Granström, 

enhetschef, 

exploateringsenheten Nacka 

stad 

2020-10-01 

Fastighetsförsäljning Kummelnäs 

1:1177 

KFKS 2020/866 

Ulf Crichton, enhetschef 

exploateringsenheten Nacka 

2020-09-22 

Medgivande om deltagande i 

konferensen Hållbar kommun 

KFKS 2020/227 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 

ordförande 

2020-09-29 

Remiss - 

Departementspromemoria 

Förordning om 

skolenhetsregister 

Yttrande till 

utbildningsdepartementet 

KFKS 2020/845 (inkl bilagor) 

Mats Gerdau,  

Kommunstyrelsens ordförande 

2020-09-25 
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§ 264 KFKS 2020/284 

Tertialbokslut 2 år 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 

tertialbokslut 2 för 2020 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 12 oktober 

2020. 

Ärende 
Perioden har präglats av den pågående pandemin. Vid ett tidigt skede startade kommunen 

en krisledningsorganisation med fokus att förbereda insatser för att motverka effekterna av 

pandemin. Framtidsprognosen är fortfarande osäker. Det finns en stor risk att den rådande 

återhämtningen i samhällsekonomin avbryts av en andra pandemivåg. Trots den allvarliga 

situationen finns signaler om satsningar och aktiviteter i kommunen som tyder på optimism 

och framtidstro. 

 

Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till augusti på 761 miljoner 

kronor ligger resultatet 273 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten.  

 

För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 776 miljoner kronor, vilket är 286 

miljoner kronor högre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. För helåret är det ökade 

statsbidrag och nämndernas förbättrade ekonomiska resultat som är den främsta 

förklaringen till det positiva resultatet. Reavinster och andra markförsäljningar bidrar också 

till det positiva resultatet.  

 

Nämndernas arbete med åtgärdsplaner och återhållsamhet har gett resultat. Verksamhetens 

kostnader har minskat jämfört med motsvarande period 2019. Periodens resultat för 

nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 155 miljoner kronor 

jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och verksamheterna en 

positiv avvikelse på 118 miljoner kronor.  

 

Det prognostiserade balanskravsresultatet uppgår till 203 miljoner kronor, vilket motsvarar 

ett resultatöverskott (exklusive realisationsvinster och andra jämförelsestörande intäkter av 

engångskaraktär) på 3,5 procent. En rättelse har gjorts av tabellen gällande Balanskravs-

utredning på sidan 13 i delårsrapporten. Årets resultat enligt resultaträkningen ska vara 776 

miljoner kronor och balanskravsresultatet 203 miljoner kronor. Det motsvarar ett 

resultatöverskott på 3,5 procent. 

 

Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 

budgeterat. 
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Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 552 miljoner 

kronor. Låneskulden var vid utgången av augusti 1,35 miljarder kronor.   

 

Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat på 1 miljon 

kronor bättre än budget. Nacka vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat på 0,7 

miljoner kronor bättre än budget. Centrala Nacka marknadsbolag AB prognostiserar ett 

resultat i linje med budget. 

 

Utifrån uppfyllelsegraden av de övergripande målen och de finansiella resultatindikatorerna 

bedöms Nacka kommun och dess bolag sammantaget ha en god ekonomisk hushållning. 

Standard & Poors, som bedömer kommunens finansiella styrka och styrning, har även i år 

gett kommunen det högsta ratingbetyget (AAA). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från controllerenheten och stadsledningskontoret den 12 oktober 2020 

Tertialbokslut 2 2020 för Nacka kommun 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §131 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från controllerenheten och 

stadsledningskontoret.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

”Nackalistan tycker det är positivt att kommunens prognoser pekar emot ett starkt resultat 

för 2020. Tertial 2 har präglats av en stor osäkerhet med anledning av den pågående 

pandemin. Ekonomiskt kan vi nu konstatera att perioden varit väldigt bra för kommunen 

och att de statliga stöd och andra stödåtgärder täckt de kostnader vi haft och lite till. 

Nackalistan vill dock höja ett varningens finger för att den prognos som man i T2:an gör 

för helåret måste tas med en nypa salt eftersom smittspridningen återigen tagit fart i länet 

vilket kan komma att påverka kommunens finanser märkbart under T3.” 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Socialdemokraterna anser att en del av det stora överskottet bör användas till att stärka 

välfärden, inventera och förbättra publika miljöer och miljöer för barn och ungdomar, samt 

ökade idrottsytor, exempelvis 11-spelarplan på Sicklavallen och att ta ner, sälja och 

införskaffa nytt fotbollstält på Järla höjden. Det nya tältet ska vara av modell som går sätta 

upp och ta ner varje säsong till rimlig kostnad och insats.” 
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§ 265 KFKS 2020/40 

Mål och budget 2021-2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

Skattesatsen för år 2021 sänks med 20 öre och fastställs till 18:23. 

Ärendet i övrigt bordläggs och tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens 

sammanträde den 9 november då också oppositionens budgetförslag kommer att 

behandlas. 

Ärende 
Förutsättningarna inför årets budgetprocess har präglats av stor osäkerhet. Den pågående 

coronapandemin har framförallt inneburit en drastisk förändring av skatteunderlag och 

osäkerheten är fortfarande stor. Det är i nuläget svårt att förutsäga hur pandemin kommer 

att utveckla sig och hur snabbt motåtgärder exempelvis i form av ett vaccin som kan 

återställa samhället.  

Mål och budget 2021–2023 innehåller förslag till budget och övergripande mål för 

kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 

Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 

samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2021 ett resultat på 634 miljoner 

kronor inklusive reavinster. Skattesatsen för 2021 sänks med 20 öre, från 18:43 till 18:23. 

 

I budget 2021 prioriteras satsningar på främst äldreomsorg, social omsorg och skola samt 

att sänka kommunalskatten med 20 öre. Budgeten för nämnderna ökar med 164 miljoner 

kronor jämfört med 2020. De främsta tillskotten finns inom socialnämnden 67 miljoner 

kronor, utbildningsnämnden ökar med 43 miljoner kronor, äldrenämnden 34 miljoner 

kronor och kommunstyrelsen med 18,6 miljoner kronor. Ökningen inom kommunstyrelsen 

beror främst på en avsättning av medel för oförutsett. 

 

Under 2021 föreslås att checkar höjs inom förskola och pedagogisk omsorg (2 procent), 

grundskola, grundsärskola och förskoleklass (2 procent), särskild boendeform äldre (2 

procent), hemtjänst (4 procent), grundläggande vuxenutbildning och svenska för 

invandrare (2 procent). 

I förslaget finns investeringar på 1,3 miljarder kronor för 2021. Lånetaket för 

koncernbanken fastställs till 2,5 miljarder kronor.  

 

Kommunens bolag Nacka stadshus AB:s, Nacka energi AB:s, Nacka vatten och avfall AB:s 

och Centrala Nacka marknadsbolag AB:s budget presenteras i Mål och budget 2021–2023. 
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Handlingar i ärendet 
Mål och budget 2021–2023 för Nacka kommun 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att skattesatsen 

år 2021 sänks med 20 öre och fastställs till 18:23 samt att ärendet i övrigt bordläggs och tas 

upp till ny behandling på kommunstyrelsens sammanträde den 9 november 2020 då också 

oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. I yrkandet instämde Hans Peters (C), 

Gunilla Grudevall Steen (L) och Esa Örmä (SD).  

 

Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte 

deltar i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i 

beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistans kommunstyrelsegrupp inte deltar i 

beslutet till förmån för eget budgetförslag. 

 

Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp inte deltar i beslutet 

till förmån för eget budgetförslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkanden. 
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§ 266 KFKS 2020/639 

Revidering av förbundsordningen i 

samordningsförbundet VärNa 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner förslag till förändrad 

förbundsordning för samordningsförbundet VärNa enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 25 augusti 2020 avseende samtliga punkter förutom 

de föreslagna ändringarna avseende samråd om budget (§ 6 och § 13) samt ändring 

av budgetperioden(§ 13). 

Ärende 
Samordnings förbundet VärNa är en fristående juridisk organisation med 

Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Stockhohn samt Nacka och Värmdö 

kommuner som medlemmar. Samordnings förbundet verkar utifrån lagen om finansiell 

samordning av rehabiliteringsinsatser (2003:1210) och förbundsordningen som beslutats av 

samordningsförbundets medlemmar. 

 

Samordningsförbundet VärNa:s styrelse har förslagit en reviderad förbundsordning för 

samordningsförbundet. Revideringen består av förändringar av redaktionell karaktär, 

förändringar baserade på vad som utvecklats som praxis, förändringar för att säkerställa en 

god närvaro, samt en relevant möjlighet för respektive medlem att påverka val av ledamöter 

till förbundets styrelse. Styrelsen föreslår att den reviderade förbundsordningen träder ikraft 

den 1 januari 2021. 

 

Av utredningen och bedömningen i ärendet framgår att förändringarna i den reviderade 

förbundsordningen i huvudsak är bra, men att ingen justering bör göras vad gäller samråd 

innan beslut om budget fattas samt budgetplanerings horisont. 

 

Ärendet har behandlats av arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, som 

föreslår att kommunfullmäktige godkänner förslag till förändrad förbundsordning för 

samordningsförbundet VärNa enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 25 augusti 

2020 avseende samtliga punkter förutom de föreslagna ändringarna avseende samråd om 

budget(§ 6 och§ 13) samt ändring av budgetperioden(§ 13). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §135 

Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, §3 7 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 25 augusti 2020 

Bilaga 1 Föreslagen förbundsordning, där det framgår vilka förändringar som föreslås 

Bilaga 2 Revidering av samordningsförbundet - hemställan från VärNa 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 267 KFKS 2019/ I 078 

Motion – Utredning och kartläggning om programmet 

för konst och kultur i det offentliga rummet 

Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige avslår förslag 1 och 2 i motionen då 

• kommunen har antagit en strategi mot vålds bejakande extremism och 

extremt våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet, 

• "Program för konst och kultur i det offentliga rummet" inte innefattar krav 

gällande vad offentlig konst ska innehålla, och inte heller några övriga 

begränsningar av den konstnärliga friheten. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att det ska göras en utvärdering av "Program för 

konst och kultur i det offentliga rummet" vid mandatperiodens slut. 

Ärende 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 

faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och 

politiker som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår 

motionärerna en kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och 

kulturhus, samt konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. 

 

År 2016 antog kommunfullmäktige en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 

våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot 

våld bygga på samverkan inom kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis 

polis och civilsamhälle. Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot 

våldsbejakande extremism och extremt våld. Ar 2018 antogs "Program för konst och kultur 

i det offentliga rummet". Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i 

Nacka ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 

friheten. Nacka kommun har, i likhet med många andra kommuner, en lång tradition av 

samverkan med bland annat byggherrar och fastighetsägare gällande produktion av konst i 

det offentliga rummet. Bedömningen är att dessa samarbeten genom åren inte har inverkat 

negativt på konstens kvalitet, eller begränsat den konstnärliga friheten utifrån kommersiella  

eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av ovan föreslås att förslagen 1 och 2 i 

motionen avslås. 

 

Tanken med Wall Street Nacka var att skapa en positiv, inbjudande och trygg känsla. 
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Stadsledningskontoret kan inte se att det skulle ha funnits en ambition eller vilja att styra 

det konstnärliga uttrycket. Stadsledningskontoret välkomnar den utvärdering av 

"Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet" som ska ske i samband med 

mandatperiodens slut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §141 

Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 

september 2020 

Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 september 2020, § 44, inkl 

tjänsteskrivelse 

Bilaga 2 Strategi mot vålds bejakande extremism och extremt våld 

Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Bilaga 4 Motionen 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), 

Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S).  

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i 

enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 

"• Vi föreslår att man tittar närmare på arbetet med att freda bibliotek och kulturhus och 

dess medarbetare från hot och påtryckningar i samband med nästa utvärdering av Strategi 

mot vålds bejakande extremism och extremt våld, och att strategin breddas för att mer 

utförligt beskriva hur detta arbete ska gå till. I nuläget riktar sig strategin nästan uteslutande 

mot nyrekrytering till extrema miljöer, vilket är bra i sig, men vi anser att det behövs en mer 

uttalad plan för hur verksamheterna kan säkras i nuet mot redan befintliga hot - något man 

då enskilda medarbetare har rapporterat att de utsatts för sådana inte kan hävda att Nacka 

har uppnått eller redan uppnår med den nuvarande strategin. 

• Vi föreslår vidare att ett tillägg görs i Program för konst och kultur i det offentliga 

rummet, i vilket det explicit uttrycks att politisk styrning av innehållet i offentliga 

kulturverksamheter ej får förekomma, och att verksamheterna ska genomföras i enlighet 

med principen om armlängds avstånd. Trots de formuleringar som finns i 

programförklaringen har många tveksamheter uppstått kring detta i anslutning till 

kommunens tidigare verksamheter, och det vore värdefullt att ha en stark princip att 

förhålla sig till i arbetet för att avstyra den typen av oklarheter i framtiden. Detta bör ske så 
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snart det är genomförbart." 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 

"Hot mot friheten, i det här fallet den konstnärliga, kommer från många håll. Vi delar på 

oroväckande många punkter motionärernas åsikter i detta. Motionärerna skriver: "Vi kan 

stå inför ett politiskt styre som inte drar sig för att använda kulturpolitiken for att påverka 

vår åsiktsbildning". Det är verkligen en befogad farhåga. 

Socialismen har under sina åtskilliga decennier långa påverkanstid, hunnit likrikta konsten 

och vingklippa, begränsa och frihetsberöva ett oräkneligt antal konstutövare i de områden 

de haft inflytande. 

Det finns förstås också andra totalitära rörelser, regimer och ismer som på liknande sätt 

försökt begränsa den fria konstutövningen. Att göra det är väl närmast ett kännetecken på 

en totalitär rörelse. Av dessa torde socialismen dock inta en ledande ställning, genom att de 

i så mycket högre grad än andra har lyckats begränsa inte bara konsten, utan allt fritt 

tänkande. 

Motionärerna står därför inför en svår utmaning då det gäller att bli trovärdiga i sin kritik 

av Nackas projekt "Konsten att bygga stad". 

Det är visserligen sant att Nacka kommun definierade vissa begränsningar i sin beställning 

av konsten. Men det är varken konstigt eller upprörande. En konstnär har olika uppdrag 

och är i ett demokratiskt samhälle, till skillnad från ett totalitärt, fri att ta olika uppdrag och 

uttrycka sig fritt utan att bli begränsad, vid sidan av de uppdrag där en begränsning ingår i 

beställningen. 

Vad gäller kommersialismens påverkan, så delar vi också motionärernas uppfattning att den 

begränsar den konstnärliga friheten vad gäller de uppdrag som kommer från kommersiella 

beställare. Men konstnären är som sagt fri att i ett fritt samhälle som det svenska, även 

uttrycka sig vid sidan av de kommersiella uppdragen. Detta återigen till skillnad från hur det 

är i ett totalitärt samhälle. 

Det är svårt att ta på allvar kritik av det här slaget från representanter för en ideologi som 

har så starka ideologiska kopplingar till världens värsta totalitära regimer. 
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§ 268 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 

Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om en ändrad inriktning på Nacka bygger 

stad då förslagen inte är förenligt med målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Kommunfullmäktige noterar i övrigt att det redan finns styr- och översiktsdokument som 

möjliggör situationsanpassade villkor vid markanvisningar. Motionen är därmed 

färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 

"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 

utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 

Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 

som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 

andra idrottsytor ges företräde. 

 

Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 

med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 

stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 

nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 

avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 

hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 

 

Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 

Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 

detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 

utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 

trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 

driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 

Sicklaön.  

 

I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 

måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 

övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 

påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 september 2020, 

§185 

Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 

Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 

 

Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Sidney Holm (MP) yrkade bifall till att sats 3 i motionen. I yrkandet instämde Mikael 

Carlsson (NL) och Esa Örmä (SD). 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde stadsutvecklingsskottets förslag mot bifall till motionens förslag 

gällande att sats 3 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 

stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Därefter ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot bifall till motionens 

förslag gällande resterande att satser och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet 

med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 

”En av skrivningarna i tjänsteskrivelsen talar om att inbromsningen av bostadsmarknaden 

är en av orsakerna till den ändrade genomförandeplanen. I en oreglerad marknad skulle då 

priserna på en bostad minska men genom att inte bygga så många bostäder som bestämts 

och som efterfrågas av människor i bostadskön kan kommunen bidra till att lönsamheten 

för byggbolagen fortsätter vara hög och att de redan sålda bostadsrätterna upprätthåller sitt 

värde. Det bidrar till att bankernas utlåning till bostadsrättsinnehavarna är stabil med ökade 

vinster även för banksektorn. Det är tydligt att den så kallade marknaden både behöver 

stimuleras och få med sig politiska beslut för att klara av att bygga bostäder.  Att ändra på 

genomförandeplanen av Västra Sickla ön är en sådan anpassning av politiken som gynnar 

marknadens vinst istället för att ge marknaden möjlighet att klara av att bygga det som 

efterfrågas av människor i bostadskön. Det här systemet att ändra på politiken och beslut 

för att ge ökade vinster till företag istället för bostäder till alla som behöver det är inget som 

Vänsterpartiet kan acceptera.” 
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Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 

"Vänsterpartiet tycker att de har ett klokt förslag. Men genom att granska det bara lite så 

upptäcker man att det snabbt skulle saknas närmare 4 miljarder kronor i kommunens 

stadsutvecklingsekonomi. Det kan omöjligen vara särskilt klokt. Vänsterpartiet skulle då, 

för att kunna genomföra tunnelbanebygget, Mötesplats Nacka och satsningar på utbyggnad 

av skolor, förskolor, idrottsanläggningar och äldreomsorg tvingas låna upp mer pengar eller 

kraftigt höja skatten. Sannolikt skulle Vänsterpartiet välja det senare, kraftigt höjd skatt år 

efter år i kombination med uteblivna satsningar. Det vore dåligt för Nackaborna." 

I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna.  

 

Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

”I opposition är det svårt att följa med i turerna om vad som händer i centrala Nacka. Nya 

inriktningsbeslut kommer helt plötsligt och är oklara, som det inledda detaljplanearbetet för 

idrottshallar i Ektorp. Planen för Nacka gymnasium och hur ser det ut med ytorna på 

Järlahöjden är två stora infrastrukturfrågor där vi anar att annat än vad som hittills är 

kommunicerat är på väg. 

Det talas ofta om att ”marknadsdjupet” för bostäder skulle vara uppnått i Nacka och att 

byggena därför klingar av. Miljöpartiet ifrågasätter denna syn på marknadsdjup eftersom 

det är låst till bostadsrätter, en boendeform som utestänger många som letar bostad. I 

Nacka bor det färre unga mellan 20–30 år än i andra kommuner där antalet hyresrätter är 

fler och att för alla de som står utanför bostadsmarknaden konstatera att ”marknadsdjupet 

är nått” måste te sig väldigt märkligt. Det finns en enorm marknad där ute som skriker efter 

bostäder att hyra varför det borde vara så att affärs- och finansieringsmodeller nu ställs om 

så att det byggs bostäder som folk kan bo i, inte att vi pausar byggandet av bostäder som 

nu inte efterfrågas. Kommunen borde vara den första att ställa om affärsmodellen och även 

räkna långsiktigt, inte som idag se att tomträtter ger intäkter i två år och ställa det mot en 

försäljning av mark. Tomträtter för hyresbostäder ger årliga intäkter så länge som 

tomträtten finns, men om vi säljer tomten så har vi ingen återkommande inkomstkälla. 

Miljöpartiet instämmer helt i att Ryssbergen ska utgå som stadsbyggandsprojekt och tycker 

fortsatt att kommunen ska göra en seriös utredning över huruvida det finns intressenter 

som finner lönsamhet i att få mark att bygga på i utbyte mot ett infrastrukturprojekt: gräva 

ned Värmdöleden. Genom att förlägga Värmdöleden i tunnel i centrala Nacka, där vägen 

går i en naturlig svacka, frigörs mark som idag är hårdgjord yta (i form av motorväg 

inklusive säkerhetsavstånd). Att bygga bostäder där, i centrala Nacka, intill skog och vatten 

och nära tunnelbana, skulle vara ett hållbart utnyttjande av marken samtidigt som den unika 

urskogen Ryssbergen får vara kvar.” 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

”Nackalistan anser att utbyggnaden på västra sicklaön bör minskas radikalt. Vi har en 

annan vision för Nacka där Natur, idrott, fritid och kultur får ta en mycket större plats. Det 

skall finnas stora och bra fotbollsplaner och idrottsanläggningar i närheten av där folk bor, 
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på cykelavstånd för barnen. Vi anser också att ryssbergen och andra känsliga naturområden 

skall sparas i sin helhet och att planerna på att bebyggelse i det området utgår. Vi vill också 

se en kommun där det finns bostäder med blandade upplåtelseformer för alla plånböcker.” 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”S vill se blandad bebyggelse, minskade avstånd och högre livskvalitet. För Nackas del 

innebär det högre nivå av hyreslägenheter som fler har råd att bo i. Det är avgörande för 

vår förmåga till tillväxt, företagande och utveckling. Dock är motionen skriven så pass 

snävt att vi inte kan ställa oss bakom formuleringarna.” 

 

Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 

”Sverigedemokraterna yrkar avslag till motionen med undantag för att-satsen om bevarande 

av Ryssbergen som ograverat grönområde. 

Sverigedemokraterna kan sympatisera med flera av de övriga målen i motionen. Det som är 

partiskiljande är medlen. 

Många fler hyresrätter behövs i Nacka, men detta kommer inte att bli verklighet annat än 

med ett kommunalt bostadsbolag i kommunen, och en bostadskö som gynnar köande som 

redan bor i Nacka. 

Bortslumpande av kommunal mark kommer heller inte att ge märkbart lägre hyror i 

bebyggelsen på sådan mark, utan bara minska oersättliga kommunala tillgångar. 

Vad det gäller idrottsplatser, så gynnas de och deras tilltänkta användare främst genom att 

existerande och välfungerande idrottsplatser får vara kvar med hjälp av mindre rustning 

och renovering, och nya idrottsplatser byggs med fördel där det finns goda och täta 

förbindelser.” 
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§ 269 KFKS 2020/308 

Tertialbokslut 2 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar tertialbokslut 2 2020 för kommunstyrelsen till protokollet. 

Ärende 
Det samlade ekonomiska läget för kommunstyrelsen är positivt med en ekonomi i balans 

både per augusti och i prognosen för helåret. Perioden januari - augusti 2020 visar ett utfall 

på -81 miljoner kronor, vilket är 41,6 miljoner kronor bättre än budget. Bättre resultat än 

budget redovisas för Välfärd skola (23 miljoner kronor), välfärd samhällsservice (4 miljoner 

kronor), stöd- och serviceenheterna (7 miljoner kronor) och fastighetsverksamheten (12 

miljoner kronor). Kommunstyrelsen övergripande (5,7 miljoner kronor) och 

stadsledningskontoret (0,5 miljon kronor) visar ett underskott. 

 

Prognosen för helåret är -156 miljoner kronor, vilket är 10,8 miljoner kronor bättre än 

budget. Prognosen minskas för välfärd samhällsservice (-6,5 miljoner kronor), Södertörns 

brandförsvar (-1,2 miljoner kronor) och kommunstyrelsen övergripande (-7 miljoner 

kronor). Välfård skola (+9,6 miljoner kronor), stöd- och serviceenheter (+7 miljoner 

kronor) och fastighetsverksamheten (+8 miljoner kronor) lämnar en bättre prognos än 

budget. Prognos för posten oförutsett sätts till -4 miljoner kronor, vilket är 1 miljon kronor 

bättre än budget. 

 

Den totala sjukfrånvaron för perioden januari- juli 2020 är 1,75 procentenheter högre 

jämfört med motsvarande period 2019. Sjukfrånvaron för perioden januari -juli 2020 

uppgår till var 7,69 procent, (5,94 för 2019 och 6,0 för 2018). 

Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 

och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §130 

Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret o controllerenheten, daterad den 2 oktober 

2020 

Bilaga 1 T2 bokslut kommunstyrelsen 

Bilaga 2 T2 bokslut fastighetsprocessen 

Bilaga 3 T2 bokslut stadsutveckling 

Bilaga 4 T2 bokslut välfärd skola 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

”Miljöpartiet tycker det är både märkligt och sorligt att detaljplanearbetet för Ältakilen är 

pausat p.g.a. osäkerhet i projektet. Osäkerheten ligger i hur förorenad den gamla 

bensinmackstomten är. Vi i Miljöpartiet drev på att köpa ut Preem för att bli av med 

drivmedelshanteringen på platsen. Först och främst för att kunna få bort alla transporter av 

farligt gods på Ältavägen men också för att kunna bygga bostäder på platsen. Självklart 

räknade vi med att det skulle skrivas ett tydligt avtal om att tomten skulle saneras så vi kan 

bygga bostäder när macken flyttar därifrån. Det är ju kommunen som avgör till vilken nivå 

marken ska saneras, och ska man bygga bostäder är det ju den nivån som gäller.” 
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§ 270 KFKS 2020/763 

Åtgärder inför försäljning av mark invid Bastusjön Skuru 

Inriktningsbeslut för del av fastigheterna Sicklaön 40:13 och Sicklaön 50:18 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att utreda och 

ansöka om avstyckning av fastigheterna Sicklaön 40: 13 och Sicklaön 50: 18 i Skuru och 

därefter ta fram och återkomma med försäljningsunderlag till kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige. 

Ärende 
Inom ett befintligt bostadsområde i Skuru, invid Bastusjön, äger kommunen en obebyggd 

markyta om cirka 3 150 kvadratmeter som idag består av naturmark. Utifrån den byggnads 

plan som gäller för bostadsområdet bedöms det möjligt att avstycka den obebyggda ytan till 

två fastigheter. 

Enheten för fastighetsförvaltning bedömer att kommunen saknar eget behov av ytan och 

att ytan därför vore lämplig för försäljning. Ytan föreslås avstyckas för att sedan säljas 

genom en fastighetsmäklare, efter budgivning på den öppna marknaden. En tomt inom 

området bedöms ha ett värde kring fyra miljoner kronor vid en försäljning på den öppna 

marknaden. Utöver förrättningskostnader för avstyckning av fastigheterna tillkommer en 

kostnad för kommunen för mäklararvode. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 september 2020, 

§182 

Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 28 augusti 2020 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade enligt följande: Kommunstyrelsen beslutar att ge enheten för 

fastighetsförvaltning i uppdrag att utreda och ansöka om avstyckning av fastigheterna 

Sicklaön 40:13 och Sicklaön 50:18 i Skuru och därefter ta fram och återkomma med 

underlag för att bygga fastigheterna i egen regi med plusenergihus och som upplåts med 

tomträtt, till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 

stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 

”Uppdraget att avstycka fastigheterna är en mindre fråga, den viktiga för Vänsterpartiet är 

motivet att kunna sälja marken.  

Här har Vänsterpartiet en helt annan syn på att sälja mark för att bekosta kommunens 

utgifter med markintäkterna. Det är inte hållbart eftersom det inte växer upp nya tomter på 

kommunens mark. Det är bara ett extraherande av värdet som försvinner för alltid för 

kommuninnevånarna när försäljningspengarna försvunnit in i kommunbudgeten.  

Om tomten är lämplig att stycka av och bebyggas trots närheten till Värmdövägen föreslår 

Vänsterpartiet att kommunen bygger i egen regi, två plusenergi hus, med stommar av trä 

som minskar utsläppen av koldioxid. Närheten till Värmdövägen kan också användas till en 

fördel i att visa hus som fungerar på ett energieffektivt sätt. Synligheten tillsammans med 

en gestaltning som väcker positiv nyfikenhet kan synliggöra Nacka kommuns klimat och 

miljöarbete.” 
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§ 271 KFKS 2020/627 

Åtgärder inför försäljning av kommunägd mark i Älta 

Inriktningsbeslut för fastigheten Älta 9:150 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge enheten för fastighetsfö1valtning i uppdrag att utreda och 

ansöka om avstyckning av fastigheten Älta 9:150 i Älta och därefter ta fram och återkomma 

med försäljningsunderlag till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Om fastigheten 

inte kan avstyckas till två tomter ska fastigheten säljas i sin helhet. 

Ärende 
Nacka kommun äger fastigheten Älta 9:150. Marken är planlagd som kvartersmark för 

bostäder men är idag obebyggd. Eftersom fastigheten skulle kunna inrymma 

bostadsbebyggelse är den enligt enheten för fastighetsförvaltnings bedömning lämplig att 

avyttra genom försäljning för bostadsbebyggelse. 

Mot bakgrund av detta föreslås kommunstyrelsen att ge i uppdrag åt enheten för 

fastighetsfö1valtning att utreda och ansöka om avstyckning av fastigheten Älta 9:150 i Älta 

och därefter ta fram och återkomma med försäljningsunderlag till kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige. Om fastigheten inte kan avstyckas till två tomter föreslås fastigheten 

säljas som den är. En avyttring innebär försäljningsintäkter till kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 september 2020, 

§183 

Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 1 september 2020 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), avslag på 

stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 

stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 

”Miljöpartiet är mot en försäljning av den aktuella fastigheten. Åtminstone tills dess det är 

helt utrett hur våtmarksområdet fastigheten angränsar till kan restaureras. När olika förslag 

om åtgärder för Älta våtmarks reningsfunktion kommit upp i närliggande detaljplaner, 

brukar kommunens planenhet bara notera synpunkterna, hänvisa till att våtmarken ligger 
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utanför planområdet och inte behandlas i just den detaljplanen. En försäljning av den här 

fastigheten riskerar att försämra möjligheterna till dagvattenhantering på angränsande mark, 

och eftersom det idag är möjligt att tillgodoräkna sig kompensatoriska miljöåtgärder 

utanför en enskild detaljplan, anser vi att den aktuella fastigheten framöver kan få ett 

strategiskt högt värde.” 

 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 

”Vänsterpartiet en helt annan syn på att sälja mark för att bekosta kommunens utgifter med 

markintäkterna. Det är inte hållbart eftersom det inte växer upp nya tomter på kommunens 

mark. Det är bara ett extraherande av värdet som försvinner för alltid för 

kommuninnevånarna när försäljningspengarna försvunnit in i kommunbudgeten.  

Om tomten är lämplig att bebyggas trots läget vid Ältavägen och i kanten av våtmarken 

som renar vatten uppströms från nybyggda Hedvigslund anser Vänsterpartiet att 

kommunen ska bygger i egen regi, två plusenergi hus, med stommar av trä som minskar 

utsläppen av koldioxid. Närheten till Ältavägen kan också användas till en fördel i att visa 

hus som fungerar på ett energieffektivt sätt. Synligheten tillsammans med en gestaltning 

som väcker positiv nyfikenhet kan synliggöra Nacka kommuns klimat och miljöarbete.” 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

”Det är tveksamt om lämpligheten av att sälja denna mark mot bakgrund av att det finns en 

byggnad alldeles vid tomtgränsen. Lokaliseringen av tomten är i den absoluta närheten till 

Älta våtmark. En våtmark som kommunen har beställt en utredning om för några år sedan 

vilket resulterade i flera goda råd för att utveckla och förbättra den naturliga 

vattenreningen. Om marken bebyggs så våtmarkens flöden absolut inte äventyras. 

Nackalistan har motionerat om att göra en vattenpark eller liknande här i närheten och fick 

ett relativt positivt mottagande av det i tjänstehandlingen. Ett tredje problem är att tomten 

ligger vid Ältavägen som Trafikverket ansvarar för. Det framgår inte hur verket ser på att 

då kunna göra en avfart till tomtgränsen av en hårt trafikerad väg.” 
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§ 272 KFKS 2020/85I 

SOU 2020:41 Kommuner som utförare av tjänster åt 

Arbetsförmedlingen – en analys av de rättsliga 

förutsättningarna 

Yttrande över betänkande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar bilagt förslag på yttrande enligt tjänsteskrivelse den 2 oktober 

2020. 

Ärende 
Utredningen om kommuners medverkan i den statliga arbetsmarknadspolitiken har 

överlämnat sitt betänkande till regeringen. I utredningen analyseras och bedöms om det är 

tillåtet för kommuner att leverera arbetsmarknadspolitiska insatser på uppdrag av och med 

ersättning från Arbetsförmedlingen inom nuvarande regelverk, det vill säga lagen om 

valfrihetssystem (LOV) eller lagen om offentlig upphandling (LOU). I utredningen bedöms 

förutsättningarna för och konsekvenserna av att kommunerna levererar eller tillhandahåller 

arbetsmarknadspolitiska insatser på uppdrag av Arbetsförmedlingen utifrån bland annat 

konkurrensneutraliteten samt påverkan på tydligheten i ansvarsfördelningen mellan stat och 

kommun. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §136 

Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 2 

oktober 2020 

Bilaga 1 Sammanfattning och författningsförslag (utdrag ur SOU 2020:41) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020 

(inklusive beslutsunderlag) 

Bilaga 3 Förslag på yttrande 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att kommunstyrelsen antar följande yttrande. 

”Nacka kommun lämnar följande synpunkter på betänkandet. 

 

Kommunernas befogenheter inom arbetsmarknadsområdet 

Nacka kommun konstaterar i likhet med slutsatsen i betänkandet att kommunerna har 

långtgående befogenheter inom arbetsmarknadsområdet och att den verksamhet till stöd 

för de arbetslösa som kommunerna bedrivit parallellt eller i samarbete med 

Arbetsförmedlingen hittills anses kunna rymmas inom dessa befogenheter. Kommunen 

bedömer dock att frågan om kommunens befogenheter betänkandet genomgående 
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sammanblandas med frågan om statens möjligheter att ingå avtal med kommunen. Precis 

som det konstateras i betänkandet framgår det att Arbetsförmedlingen i dagsläget kan 

nyttja kommunerna som utförare av arbetsmarknadstjänster på flera sätt, att kommunerna 

redan nu har vissa befogenheter på arbetsmarknadsområdet och att kommuner faktiskt kan 

vara utförare åt Arbetsförmedlingen. Det är dock, enligt betänkandet, oklart hur långt det 

rättsliga stödet sträcker sig, det vill säga för vilka tjänster kommunerna kan vara utförare åt 

Arbetsförmedlingen. 

Det stämmer att Arbetsförmedlingen enligt lagen om valfrihetsystem (LOV) har 

begränsade möjligheter att låta kommuner utföra dess uppdrag. Detta med hänsyn till den 

begränsning av tjänster som framgår av de så kallade CPV-koder som omfattas av LOV. 

Det betänkandet emellertid förbiser är det faktum att varken EU-rätten eller LOU-

direktivet har någon närmare begränsning avseende vilka tjänster som kan omfattas av ett 

valfrihetssystem. Om betänkandet slutsats härom ska tolkas som att det krävs ”lagstöd” för 

att utsträcka kommunernas möjligheter att vara utförare åt Arbetsförmedlingen, utöver de 

tjänster som idag framgår av LOV, anser Nacka kommun att detta lagstöd redan finns 

genom EU-rätten. Själva auktoriseringen (ungefär; möjligheten att utgöra ett valbart 

alternativ) har uttryckligt stöd i EU-rätten och därmed även i svensk lag samtidigt som de 

av LOV konstaterade begränsningarna saknar relevans. 

 

Arbetsförmedlingens möjligheter som uppdragsgivare 

I betänkandet anges att Arbetsförmedlingen har lagenliga möjligheter att upphandla 

arbetsmarknadstjänster från kommuner och kan betala ut ersättning eller bidrag till 

kommuner för tjänster som utförs i samverkan eller samarbete. Nacka kommun bedömer 

dock att staten inte bara kan utan bör ersätta kommuner då de genomför och tar kostnader 

för uteblivna insatser från Arbetsförmedlingen. 

Kommunen ställer sig tveksam till utredningens svävande svar om möjligheterna för 

Arbetsförmedlingen att delegera ansvar och uppgifter till kommuner. Det ligger i allas 

intresse att en utredning av möjligheterna för delegering genomförs skyndsamt, i synnerhet 

i ljuset av pågående pandemi och det ökade behovet av effektiva arbetsmarknadsinsatser. 

I Nacka finns för närvarande två parallella system för arbetsmarknadsinsatser baserade på 

samma logik kring individens valfrihet och marknadsförutsättningar; Arbetsförmedlingens 

så kallade ”Stöd och matchning” (STOM), som ersätts med ”Kundval Rusta och Matcha” 

(KROM) efter reformen, och kommunens kundval ”Jobbpeng”.  

Av betänkandet framgår att det är tillåtet för Arbetsförmedlingen att direktupphandla en 

kommun om tillgången på insatser från fristående aktörer är otillräckliga. I detta avseende 

anser kommunen att det är högst oklart hur utredningen resonerar. Enligt Nacka kommun 

kan själva rätten att överlämna befogenhet, från staten till kommunen, svårligen vara 

beroende av om det föreligger verklig konkurrens i det enskilda fallet eller inte. Därtill 

menar Utredningen att Arbetsförmedlingen även har en möjlighet att samarbeta med en 

kommun ”för att uppnå gemensamma mål”. I det samarbetet kan kommunen också ha rätt 

att erhålla ersättning. Det som åsyftas är det så kallade ”Hamburgsamarbetet” som i korthet 

går ut på att offentliga myndigheter samarbetar, med lika insats, mot ett gemensamt och 
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allmänt erkänt mål. Enligt Nacka kommun kan inte heller denna form av samarbete anses 

ha bäring på frågan om en kommun kan anses ha en viss befogenhet att utföra vissa 

uppgifter eller inte. 

 

Slutligen 

Slutligen bör det tilläggas att hela reformen med nedläggning av arbetsförmedlingen 

riskerar att bli den enskilt tydligaste övervältringen av statens kostnader på kommunerna. 

Just reformens vara eller icke vara omfattas inte av denna utredning, men effekten är så 

pass explicit att den förtjänar att lyftas fram. 

Erfarenheterna från Nacka kommun visar otvetydigt att LOV-modell för 

arbetsmarknadsinsatser är lika ineffektiv som dyr modell. Det positiva inslaget är att 

personer som har nära till arbetsmarknaden får likvärdiga eller något bättre chanser att nå 

arbetsmarknaden. Däremot tar det allt längre tid för personer som står långt från 

arbetsmarknaden att komma till arbete och egen försörjning. Samtidigt innebär nuvarande 

modell att Nackas skattebetalare står för kostnader som rimligtvis bör hanteras av 

arbetsförmedlingen. 

Nu när staten trots detta ser ut att gå vidare med denna försämring är ett minimum att se 

till att kommuner kan och bör vara en stor del av lösningen framåt.” I yrkandet instämde 

Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Esa Örmä 

(SD) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 

förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 

”Sverigedemokraterna välkomnar, i arbetsmarknadsfrågor, en minskad roll för 

Arbetsförmedlingen – kanske Sveriges mest dysfunktionella myndighet – till förmån för 

kommunala insatser som förhoppningsvis grundas på god lokal- och personkännedom. 

Sverigedemokraterna ser gärna att den synpunkten framhålls kraftfullt i det kommande 

yttrande som ärendet gäller.” 
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§ 273 KFKS 2020/615 

Remiss – LSS utredningen; Översyn av insatser enligt 

LSS och assistansersättningen, SOU 2018:88 

Yttrande till Socialdepartementet, S2019/00088/ SOF 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet över Socialdepartementets betänkande av LSS 

utredningen Översyn av insatser enligt LSS och assistansersättningen SOU 2018:88 enligt 

bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 september 2020 med följande tillägg: 

”Fusket inom välfärden tar viktiga resurser från de som behöver det mest. Det är viktigt att 

utredning kollar på och ger förslag på vidare arbete med minskat fusk inom LSS. Även om 

Nacka inte har egna erfarenheter så finns det alltför många exempel runt om i landet på 

fusk som förekommit. Metoderna har varit allt från fingerade tidrapporter där lön till 

personal aldrig betalades ut eller att personerna som påstods utföra arbetet aldrig hade en 

anställning i bolaget, till att personer har hyrts in för att fingera ett behov i syfte att 

anordnaren ska kunna lägga beslag på assistansersättningen. För att kunna bibehålla 

funktionen och legitimiteten för denna viktiga frihetsreform, samt skapa förutsättningar att 

rätt resurser når rätt personer behöver kvalitetssäkringen skärpas och kontinuerligt 

utvecklas.” 

Ärende 
Socialdepartementet har remitterat betänkandet av LSS-utredningen; Översyn av insatser 

enligt LSS och assistansersättningen, SOU 2018:88. Utredningen förslår att en ny lag om 

stöd och service till vissa personer med funktionsnedsättning ska ersätta den nuvarande 

lagen. Utredningen föreslår tre nya LSS-insatser, Personlig service och boendestöd, 

Personligt stöd till barn samt Förebyggande pedagogiskt stöd. Vidare föreslås att 

ledsagarservice ska bli en del av insatsen personlig service och boendestöd samt att staten 

ska ha hela ansvaret för insatsen personlig assistans. Socialnämnden är positiva till flertalet 

av förslagen i utredningen men har synpunkter kring några av förslagen. Socialnämnden vill 

lyfta att insatsen personlig service och boendestöd inte är relevant att bevilja parallellt med 

en boendeinsats eftersom boendeinsatsen är så omfattande i sig. Behoven i den dagliga 

livsföringen ska tillgodoses genom bostad med särskild service. Vidare behöver vissa 

förtydliganden göras, främst gällande annan särskild anpassad bostad. Socialnämnden vill 

även betona att det behöver tas i beaktande hur förändringarna i lagen kommer att påverka 

kostnaderna för kommunen och att kommunen kompenseras därefter. 

 

Ärendet har behandlats av socialnämnden den 29 september 2020 som föreslår att 

kommunstyrelsen anta yttrandet enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 

september 2020. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §137 

Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 111 

Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten, 2020-09-22 

Bilaga 1 förslag till yttrande, 2020-09-29 

Bilaga 2 Sammanfattning, betänkande av Översyn av insatser enligt LSS och 

assistansersättningen, SOU 2018:88, Statens offentliga utredningar. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget med följande tilläggsstycke: 

”Fusket inom välfärden tar viktiga resurser från de som behöver det mest. Det är viktigt att 

utredning kollar på och ger förslag på vidare arbete med minskat fusk inom LSS. Även om 

Nacka inte har egna erfarenheter så finns det alltför många exempel runt om i landet på 

fusk som förekommit. Metoderna har varit allt från fingerade tidrapporter där lön till 

personal aldrig betalades ut eller att personerna som påstods utföra arbetet aldrig hade en 

anställning i bolaget, till att personer har hyrts in för att fingera ett behov i syfte att 

anordnaren ska kunna lägga beslag på assistansersättningen. För att kunna bibehålla 

funktionen och legitimiteten för denna viktiga frihetsreform, samt skapa förutsättningar att 

rätt resurser når rätt personer behöver kvalitetssäkringen skärpas och kontinuerligt 

utvecklas.”  

I yrkandet instämde Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Steen (L), Hans Peters (C), Karin 

Teljstedt (KD), Sidney Holm (MP), Esa Örmä (SD) och Tomas Ottosson (V). 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag med Khashayar 

Farmanbars tillägg.  
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§ 274 KFKS 2020/863 

Remiss – Stärkt kvalitet och likvärdighet i fritidshem och 

pedagogisk omsorg 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande, enligt bilaga till tjänsteskrivelse. 

 

Beslutet justeras omedelbart.  

Ärende 
Utredningen om fritidshem och pedagogisk omsorg, har överlämnat sitt betänkande 

(SOU 2020:34) till Regeringen. Utbildningsdepartementet har skickat betänkandet på 

remiss och svar ska lämnas senast 26 oktober. Utredningen lämnar förslag som syftar till att 

stärka kvaliteten och likvärdigheten i fritidshem och pedagogisk omsorg. För fritidshemmet 

finns bland annat förslag gällande kompetensförsörjning, kvalitetsarbete, resursfördelning 

och fortbildningsinsatser. För pedagogisk omsorg föreslås ökade krav på kompetens och 

ett etableringsstopp. 

 

Remissen har beretts av utbildningsnämnden som behandlade ärendet på sitt sammanträde 

den 17 september 2020. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen antar förslag 

till yttrande enligt bilaga till tjänsteskrivelse från utbildningsenheten daterad den 13 augusti 

2020. I detta förslag till remissyttrande till utbildningsdepartementet påtalar 

utbildningsnämnden att det är huvudmannen som är bäst på att planera, genomföra och 

utvärdera verksamheten. Det gagnar inte verksamheten med ytterligare direktiv från staten 

utöver de som finns i nu gällande lagar och övriga styrdokument. Ett etableringsstopp för 

pedagogisk omsorg skulle innebära ett stort ingrepp i vårdnadshavares valfrihet gällande 

vilken verksamhetsform som deras barn ska delta i. Mot den bakgrunden anser 

utbildningsnämnden att förslaget om etableringsstopp för pedagogisk verksamhet inte bör 

genomföras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §138 

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 17 september 2020, § 58 

Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 13 augusti 2020. 

Bilaga Förslag till yttrande över betänkandet Stärkt kvalitet och likvärdighet i 

fritidshem och pedagogisk omsorg (SOU 2020:34) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att Nacka kommun tillstyrker förslagen i utredningen och 

lämnar följande kommentarer. 
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Utredningen har flera viktiga poänger som syftar till att skapa ett tydligt ramverk för att 

skapa goda förutsättningar för våra barn att få en fullgod vistelse på fritids. En mer central 

styrning är nödvändig för att fritidshemmen ska få bästa möjliga förutsättningar och uppnå 

en fullgod likvärdighet med hög kvalitet. 

Med flera olika aktörer som driver skattefinansierade fritidshem och skolor är det viktigt att 

samhället vågar ställa tydliga krav på vad som är fullgott för våra barn. Vi anser därför att 

både huvudmän, kommuner, personal och barn får bättre möjlighet att arbeta för ett 

likvärdigt fritidshem om det ges tydliga ramverk och goda premisser. Ett tydligt ramverk 

och därigenom en tydlig kravställning från skattebetalarna betyder inte att man inkräktar i 

hur man planerar, utvärderar eller driver verksamheten. Det ger en tydlig kravspecifikation 

som också kan ligga till grund för verksamheten att luta sig mot om man har behov av 

utökade resurser. Ett allt för luddigt regelverk kan snarare påverka möjligheten för 

huvudmän att efterfråga ökade resurser från kommunerna trots att det finns stora behov 

för att nå kvalitet. 

Gällande förslaget om att det ska finnas en rekommendation från Skolverket angående 

gruppstorlek tycker Nacka kommun är ett bra förslag då vi anser att grupperna idag 

tenderar till att bli för stora. 

Vi håller med om utredningens förslag om ändamålsenliga lokaler för att på så sätt 

tydliggöra vikten av en god ute miljö. 

 

Pedagogisk omsorg  

Förslaget att öka kvaliteten inom pedagogisk omsorg är bra. Det är också bra att införa en 

ägar- och ledningsprövning och att personer som är folkbokförda där verksamheten ska 

bedrivas ska lämna utdrag ur det register som förs enligt lagen om belastningsregister. 

Sammantaget kommer det att stärka den pedagogiska omsorgen. 

 

Etableringsstopp 

Ett etableringsstopp för pedagogisk omsorg innebär att vårdnadshavare inte längre kan 

besluta om vad som är bäst för deras barn när det gäller verksamhetsformerna förskola och 

pedagogisk omsorg. De vårdnadshavare som idag väljer pedagogisk omsorg gör ett aktivt 

val till den verksamheten. Det finns många anledningar till att vårdnadshavare väljer 

pedagogisk omsorg exempelvis vill vårdnadshavare att barnet ska vara i en mindre 

barngrupp, barnet kan vara infektionskänsligt med mera. Förskolan är idag inte obligatorisk 

vilket innebär att vårdnadshavare har rätt att välja om deras barn ska vara hemma fram till 

skolstart, delta i pedagogisk omsorg eller i olika utsträckning gå på förskola. De 

vårdnadshavare som valt pedagogisk omsorg i Nacka har gjort ett aktivt val till den 

verksamhetsformen då det inte är brist på förskoleplatser i kommunen. De har med andra 

ord valt pedagogisk omsorg framför förskola för sina barn. Av enkätsvar framgår att 

föräldrarna i Nacka är mycket nöjda med den pedagogiska verksamhet som de valt. Att 

införa ett etableringsstopp för pedagogisk omsorg skulle innebära att vårdnadshavare 

fråntogs möjligheten att välja verksamhetsform för sitt barn utifrån barnets behov. 
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De brister i pedagogisk omsorg som utredningen påvisar kan avhjälpas med de 

kvalitetskrav som föreslås. Dessutom måste kvaliteten i kommunernas tillsyn av 

verksamheten vara hög i alla kommuner. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney 

Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med utskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
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§ 275                                                KFKS 2020/708,MSN 2020/ I 19 

Yttrande över remiss av promemorian Genomförandet 

av MKB-direktivet i plan- och bygglagen (Ds 2020: 19) 

Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrandet över Finansdepartementets promemoria Genomförandet 

av MKB-direktivet i plan- och bygglagen (Ds 2020:19) enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 

daterad den 17 september 2020. 

Ärende 
MKB-direktivet är ett EU-direktiv som reglerar miljöbedömningar för verksamheter och 

åtgärder, i plan- och bygglagen. I promemorian föreslås ett 20-tal specifika förändringar i 

plan- och bygglovsprocessen för att bättre integrera MKB-direktivet i svensk lagstiftning. 

Lagförslagen medför förtydligande angående när detaljplanekravet inträder och 

förtydligande kring miljöorganisationernas klagorätt. I övrigt medför lagförslagen främst 

ändringar av vad som ska redovisas i plan- och bygglovshandlingar. En tydlig konsekvens 

är att mallar och rutiner inom planenheten och bygglovenheten behöver justeras för att 

möta de nya förslagen. Det kommer dock inte innebära större förändringar i jämförelse 

med befintliga processer och arbetsrutiner som används idag och bedöms inte nämnvärt 

påverka kostnad eller tidsåtgång för plan- och bygglovsprocesserna. 

 

Lagförslagen kan medföra att tillkommande uppgifter läggs på kommunen i plan- och 

bygglovsprocessen och kan kräva en justering av taxor för att det ska bli kostnadsneutralt. 

Lagförslagen bedöms inte påverka bostadsbyggandet negativt. Sammantaget framgår det av 

yttrandet att kommunen har inget att erinra mot förslagen i promemorian, men lämnar 

vissa kommentarer. I yttrandet framförs att kommunen anser att nya förändringar i plan- 

och bygglagen som föranleds av MKB-direktivet inte ska vara mer långtgående än vad som 

krävs för att uppfylla MKB-direktivet för att inte medföra fördyringar eller behov av 

ytterligare utredningar som kan förlänga planprocessen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 29 september 2020, 

§184 

Tjänsteskrivelse från planenheten daterad den 17 september 2020 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Promemorian Genomförandet av MKB-direktivet i plan- och bygglagen (Ds 

2020:19) 
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Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 

”Sverigedemokraterna vill ställa sig bakom yttrandet och dess i grunden positiva syn på 

direktivet, med samma reservation att PBL inte får gå längre och ge större 

kostnadsdrivande effekter på kommunala myndigheter än vad som stadgas i direktivet. 

Det kan från Sverigedemokraternas sida konstateras att direktivet är en av ganska få 

konkret meningsfulla och positiva lagstiftningsåtgärder från EU – det är rimligt att alla 

EU:s medlemsstater har likriktade förutsättningar i de krav som ställs på aktivt miljöarbete i 

byggsammanhang.” 
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§ 276 KFKS 2020/786 

Remiss – Kommunalt ansvar för insamling och 

materialåtervinning av returpapper 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avge följande svar på utredningen: 

”Nacka kommun står bakom principen med producentansvar (Polluter Pays Principle), det 

vill säga att det är producenten som har ansvar för sina produkter när de blivit avfall. I 

detta ansvar ingår att finansiera både insamling och behandling av avfallet. Utredningens 

förslag och regeringens beslut att ta bort producentansvaret för returpapper innebär att 

man helt frångår detta och skapar stor otydlighet i vem som ansvarar för vad och vem som 

finansierar vad. Kommunen avstyrker därför utredningens förslag. Nacka kommun ser att 

det skulle försvåra möjligheten att nå återvinningsmålen genom att det skapar större 

otydlighet om ansvaret. Det finns en stor sannolikhet i att förslaget skulle innebära att mer 

returpapper skulle slängas tillsammans med matavfall och därmed leda till minskad 

återvinning och höjda avfallstaxor.  

Nacka kommun ser stora värden med en samlad lösning för insamling av det avfall som 

uppkommer i hushållen, men där dagens ansvarsfördelning bibehålls. Genom avtal mellan 

kommuner och förpackningsindustrin kan insamlandet göras både effektivt och smidigt 

och baseras på lokala förutsättningar.” 

Ärende 
Regeringen föreslår att producentansvaret för returpapper tas bort och att kommunerna 

ska få ansvar för att samla in och materialåtervinna returpapper. Finansiering ska ske via 

avfallstaxan. Kommunen motsätter sig förslaget och bedömer att det ska avstyrkas då det 

inte ligger i linje med tidigare beslut som tagits. För att få en sammanhållen service och 

möjligheter till samordningsvinster bör kommunerna få insamlingsansvaret för både 

förpackningar och tidningar, så att det kan samordnas med insamlingen av rest- och 

matavfall. Producenterna bör fortsatt ha ansvaret för materialåtervinning av samtliga 

förpackningar och returpapper eftersom de sedan länge har den kompetensen och på så 

sätt även fortsättningsvis har ett egenintresse i att de förpackningar och tidningar som sätts 

på marknaden går att återvinna. Kostnaden för kommunernas insamling av förpackningar 

och returpapper bör finansieras genom materialersättning per insamlat ton. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 oktober 2020 

Bilaga 1: Förslag till yttrande 

Bilaga 2: Yttrande från Avfall Sverige och Sveriges kommuner och Regioner 

Bilaga 3: Miljödepartementets promemoria 

Bilaga 4: Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden 
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Bilaga 5: Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att yttrandet ändras enligt följande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att avge följande svar på utredningen: 

”Nacka kommun står bakom principen med producentansvar (Polluter Pays Principle), det 

vill säga att det är producenten som har ansvar för sina produkter när de blivit avfall. I 

detta ansvar ingår att finansiera både insamling och behandling av avfallet. Utredningens 

förslag och regeringens beslut att ta bort producentansvaret för returpapper innebär att 

man helt frångår detta och skapar stor otydlighet i vem som ansvarar för vad och vem som 

finansierar vad. Kommunen avstyrker därför utredningens förslag. Nacka kommun ser att 

det skulle försvåra möjligheten att nå återvinningsmålen genom att det skapar större 

otydlighet om ansvaret. Det finns en stor sannolikhet i att förslaget skulle innebära att mer 

returpapper skulle slängas tillsammans med matavfall och därmed leda till minskad 

återvinning och höjda avfallstaxor.  

Nacka kommun ser stora värden med en samlad lösning för insamling av det avfall som 

uppkommer i hushållen, men där dagens ansvarsfördelning bibehålls. Genom avtal mellan 

kommuner och förpackningsindustrin kan insamlandet göras både effektivt och smidigt 

och baseras på lokala förutsättningar.”  

I yrkandet instämde Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen (L), Karin Teljstedt (KD), 

Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL), Esa Örmä (SD) och 

Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
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§ 277 KFKS 2020/518 

Överenskommelse om Stockholms 

ungdomsmottagningar mellan kommunerna i 

Stockholms län och Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen att anta överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och 

Region Stockholm avseende uppdrag och samverkan på ungdomsmottagningarna i länet. 

Ärende 
En länsgemensam överenskommelse om ungdomsmottagningens uppdrag och samverkan 

har tagits fram. Syftet med överenskommelsen är att skapa förutsättningar för en likvärdig, 

jämställd och jämlik ungdomsmottagningsverksamhet för länets ungdomar. 

 

En gemensam överenskommelse bidrar till samsyn om uppdraget vilket i sin tur skapar 

goda förutsättningar för gott samarbete i en verksamhet som bedrivs i samarbete mellan 

region och kommun. 

 

En juridisk granskning har visat att driften av en ungdomsmottagning bör ske i samverkan 

mellan kommunen och regionen då ingen av huvudmännen kan överlåta sitt ansvar på den 

andra huvudmannen. Granskningen visar att det inte är möjligt att fortsätta driften av 

Nackas ungdomsmottagning i nuvarande form. 

 

Gällande Nackas ungdomsmottagning kommer överenskommelsen att påverka driften av 

mottagningen från årsskiftet 2021-2022. Fram till dess kommer mottagningen att drivas 

som nu med Stockholms läns sjukvårdsområde (SLSO) som huvudman med ersättning 

från kommunen för tre kuratorstjänster. Från 2022 kommer kommunen att ha 

huvudmannaansvar och arbetsgivaransvar för det psykosociala arbetet och kuratorerna. 

Ärendet har beretts av socialnämnden som behandlade det på sitt sammanträde den 25 

augusti 2020. Socialnämnden föreslår att överenskommelsen antas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §139 

Protokollsutdrag från socialnämnden den 25 augusti 2020, § 97 

Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten daterad den 10 augusti 2020 

Bilaga 1 Överenskommelse samverkan och uppdrag - Stockholms 

Ungdomsmottagningar 

Bilaga 2. Rekommendation om att anta överenskommelse mellan kommunerna i 

Stockholms län och Region Stockholm om Uppdrag och samverkan avseende 

ungdomsmottagningarna i länet 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

 

 
  



 

50 (56) 
 26 oktober 2020 
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 278 KFKS 2020/467 

Politikerinitiativ – Skid- och konstsnöprojektet i 

Saltsjöbaden 

Politikerinitiativ den 25 maj 2020 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet då såväl lagstiftning som interna regelverk ger 

tydliga förutsättningar för när kommunen utifrån synnerliga skäl kan bevilja 

borgensåtaganden i det enskilda fallet. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Esä Örmä (SD) har lämnat ett politikerinitiativ där det förslås att kommunen inte fortsätter 

ge borgensåtagande i blivande konstsnöprojekt och att kommunen ska tillhandahålla stöd 

till skidåkning genom beprövade metoder med natursnö. Det föreslås även att kommunen 

ska genomföra riskanalyser i samband med större borgensåtagande. 

 

Av utredningen av politikerinitiativet konstateras att det är sällsynt att kommunen 

handlägger ärenden om borgensåtaganden. Utifrån såväl lagstiftning, interna styrande 

dokument och kommunens styrprincip ska kommunen som regel inte verka inom områden 

som hör till det privata näringslivet. I de fåtal tillfallen som en kommunal borgen kan vara 

aktuell bedöms det finnas god vägledning utifrån båda lagstiftning och interna 

styrdokument som säkerställer en riskbaserad prövning utifrån bland annat ekonomiska 

som verksamhetsmässiga risker. Då det redan finns ett regelverk inom området och då en 

ansökan om borgen måste ske i varje enskilt fall bedöms förslagen i politikerinitiativet inte 

vara relevanta och därmed bör politikerinitiativet bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 oktober 2020, §142 

Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, controllerenheten och juridik- och 

kanslienheten, daterad den 27 augusti 2020 

Bilaga 1 Politikerinitiativet 

Bilaga 2 Reglemente för medelsförvaltning 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till politikerinitiativet. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Mikael 

Carlsson (NL), Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP).  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 

förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 

”I svaret till initiativet står det bl. a. ” Det kan således konstateras att stöd till enskilda 

näringsidkare är ytterst begränsat enligt kommunallagen vilket medför att ett kommunalt 

borgensåtagande enbart kan ske om det finns synnerliga skäl. ” 

 

Kommunallagen har skrivits av kloka människor, att anlägga en konstsnöbana ingår inte i 

synnerliga skäl.  

 

Konstsnöprojektet kan inte heller vara jämförbart med exemplet ” att bibehålla nödvändig 

service såsom livsmedelsaffär och bensinstation.” 

 

Om man hade gjort en analys av projektets affärsidé att erbjuda 80 kronor för dagskort på  

800 meters skidbana eller 800 kronor för några få vintermånaders säsong, så borde man ha 

insett att iden är dödfödd när natursnö finns ungefär i samma utsträckning som konstsnö 

och när det finns en omfattande 2 km gratis konstsnöanläggning i Ågesta 1,5 mil från 

Nacka. 

 

En kommun som Nacka skall koncentrera sig på att tillhandahålla centrala välfärdstjänster, 

inte delta i riskprojekt !” 

 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 

"Politikerinitiativet lyfter en del viktiga frågeställningar som verkligen är viktiga att 

genomlysa. Vi tycker att det är bra att kommunen har möjlighet att i vissa fall åta sig 

borgensåtaganden men att dessa alltid måste föregås med en riskanalys. Vi vill att det i 

framtiden tydligt lämnas någon säkerhet i samband med nya borgensåtaganden så att 

kommunen på detta sätt kan minska riskerna för skattebetalarnas pengar." 

 

Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Borgensförfarandet är en bra metod för att ge bättre förutsättningar för föreningar och 

civilsamhälle. Detta är enda fallet under många år där kommunen har fått betala 

borgenssumman. Det finns lärdomar att dra från denna fadäs, både när det gäller hur 

säkerhet ska ställas, samt om involverade personer och föreningar. Principiellt är det inte 

rimligt att all säkerhet kopplas till ett dotterbolag som föreningar sedan kan välja att sätta i 

konkurs och därmed rulla över kostnaderna till skattebetalarna. Däremot vore det dumt att 

avskaffa modellen med att kommunen ibland ingår borgen för föreningarnas lån. Det vore 
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att kasta ut barnet med badvattnet och förhindra alla skötsamma föreningars möjlighet att 

få bättre förmåga för sina verksamheter.” 
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§ 279 KFKS 2020/enl. tabell 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 

12 oktober 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 12 oktober 2020, 

enligt tabell nedan.  

 

Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 12 oktober 2020 om att 

remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 12 oktober 2020 

Motion D-nr Remitteras 

till 

Utskott 

Motion – Utveckla strategin för ett 

drogfritt Nacka för unga 

Motion den 12 oktober 2020 av Khashayar 

Farmanbar m.fl. (S) 

KFKS 

2020/945 

UBN, AFN, 

FRN och 

SOCN 

KSAU 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 

2030 

Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus 

Grenninger m.fl. (S) 

KFKS 

2020/946 

KS och NTN KSMU o 

KSAU 

Motion – Nackas Naturskola 2.0  

Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson 

m.fl. (NL) 

KFKS 

2020/947 

KS KSVU 

Motion – Solceller på kommunala 

fastigheter  

Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm 

m.fl. (MP) 

KFKS 

2020/948 

KS KSMU, KSSU o 

KSAU 

Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande 

Motion den 12 oktober 2020 av Amanda 

Sandholm m.fl. (V) 

KFKS 

2020/949 

VDN o KS  KSAU 

 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 12 oktober 2020 väcktes fem motioner som 

överlämnats till kommunstyrelsen för beredning. I detta ärende presenteras förslag på 

remittering av dessa motioner. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 16 oktober 2020 

Bilaga 1 Motion – Utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för unga (S) 

Bilaga 2 Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030 (S) 

Bilaga 3 Motion – Nackas Naturskola 2.0 (NL) 

Bilaga 4 Motion – Solceller på kommunala fastigheter (MP) 

Bilaga 5 Motion – Åtgärder för ökat valdeltagande Motion (V) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslienheten, men med 

tillägget att motionen om att utveckla strategin för ett drogfritt Nacka för unga även 

remitteras till arbets- och företagsnämnden.  

 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen om att utveckla strategin för ett drogfritt 

Nacka för unga även remitteras till fritidsnämnden.  

 

Sidney Holm (MP) yrkade att motionen om solceller på kommunala fastigheter även bereds 

via kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

 

Därefter yrkade Khashayar Farmanbar (S) att motionen om fossilfri fordonsflotta även 

remitteras till natur- och trafiknämnden.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslienheten med 

tilläggen från Mats Gerdau, Khashayar Farmanbar och Sidney Holm.  
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§ 280 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar politikerinitiativen 

till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

Ärende 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

 

Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman höll en muntlig redogörelse om det aktuella 

läget i kommunen kopplat till coronapandemin. 

Information om branden i Boo Folkets hus 
Muntlig information 

 

Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius och Mats Bohman höll en muntlig redogörelse 

om branden i Boo Folkets hus i Orminge.  

 

Politikerinitiativ – Tillgängliggör Igelboda stationshus för 

föreningslivet (KFKS 2020/984) 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om att Nacka kommun utreder 

möjligheterna att förvärva och renovera Igelboda stationshus och göra om det till 

föreningslokal. 

 

Politikerinitiativ – Brandposter i Nacka (KFKS 2020/985) 
Politikerinitiativ från Sidney Holm (MP) med förslag om att kommunstyrelsen ger 

stadsledningskontoret i uppdrag att skyndsamt utreda hur kontrollen av brandposter inom 

pågående stadsbyggnadsprojekt kan förbättras i enlighet med politikerinitiativets 

intentioner. 

 

 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt informerade om att det finns möjlighet att erbjuda 

medarbetare vaccin mot säsongens influensa och föreslår att detta kan beslutas genom ett 

ordförandebeslut, om att inleda direktupphandling, denna vecka.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Sidney Holm (MP) ställde fråga gällande Sickla östra. Christina Gerremo och Katarina 

Wåhlin Alm besvarade frågan.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet och överlämnade 

politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
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